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Innstilling til Stortinget 
fra kommunal- og forvaltningskomiteen
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Innstilling fra kommunal- og forvaltningskomi-
teen om Representantforslag frå stortingsrepresen-
tantane Alfred Jens Bjørlo, Ola Elvestuen og André
N. Skjelstad om skjerpa klimakrav til bygg

Til Stortinget

Sammendrag
I dokumentet fremmes følgende forslag:

«1. Stortinget ber regjeringa sende på høyring framlegg
om endringar i byggteknisk forskrift og byggesaks-
forskrifta som stiller krav om klimagassrekneskap
for bygg med verknad seinast frå 1. januar 2024.
Rekneskapen må omfatte heile livsløpet for bygge-
prosessen (inkludert arbeidet på byggeplassen,
montasjen og gjennomføringa) og gjelde heile byg-
get.

2. Stortinget ber regjeringa sende på høyring framlegg
om endringar i byggteknisk forskrift og byggesaks-
forskrifta som stiller maksimalkrav til klimagassut-
slepp for alle nybygg med verknad seinast frå
1. januar 2024, med gradvis skjerpa krav fram mot
2030.

3. Stortinget ber regjeringa sende på høyring framlegg
om endringar i byggteknisk forskrift og byggesaks-
forskrifta som aukar kravet til sortering av avfall på
byggeplass frå 70 til minst 80 pst. frå 1. januar 2024,
og varsle om gradvis ytterlegare auking av prosent-
kravet i åra framover.»

Det vises til dokumentet for nærmere redegjørelse
for forslagene.

Komiteens behandling
Komiteen har i brev av 30. september 2022 til

Kommunal- og distriktsdepartementet ved statsråd
Sigbjørn Gjelsvik bedt om en vurdering av forslaget.
Statsrådens uttalelse følger av vedlagte brev av
21. oktober 2022. Komiteen har imøtesett og mottatt
skriftlige innspill i saken.

Komiteens merknader
Ko m i t e e n ,  m e d l e m m e n e  f r a  A r b e i d e r -

p a r t i e t ,  R u n e  S t ø s t a d ,  S i r i  G å s e my r
S t a a l e s e n ,  Te r j e  S ø r v i k  o g  l e d e r e n  L e n e
Vå g s l i d ,  f r a  H ø y r e ,  M u d a s s a r  K a p u r ,  A n n e
K r i s t i n e  L i n n e s t a d  o g  M a r i  H o l m  L ø n s e t h ,
f r a  S e n t e r p a r t i e t ,  H e i d i  G r e n i ,  K a t h r i n e
K l e v e l a n d  o g  K a r i  M e t t e  P r e s t r u d ,  f r a
F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  H e l g e  A n d r é  N j å s t a d
o g  E r l e n d  W i b o r g ,  f r a  S o s i a l i s t i s k  Ve n s t r e -
p a r t i ,  G r e t e  Wo l d ,  o g  f r a  R ø d t ,  To b i a s
D r e v l a n d  L u n d , viser til at i denne innstillingen
behandles Dokument 8:262 S (2021–2022) fra stortings-
representantene Alfred Jens Bjørlo, André N. Skjelstad
og Ola Elvestuen om skjerpa klimakrav til bygg. K o m i -
t e e n  merker seg at forslagsstillerne vil at regjeringen
skal sende på høring forslag om endringer i byggteknisk
forskrift og byggesaksforskriften som stiller krav om
klimagassregnskap for bygg med virkning senest fra
1. januar 2024. Forslagsstillerne ber videre om at dette
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må omfatte hele livsløpet for byggeprosessen (inkludert
arbeidet på byggeplassen, montasjen og gjennomfø-
ringen) og gjelde hele bygget. Videre ber forslagsstil-
lerne regjeringen om å sende på høring forslag om
endringer i byggteknisk forskrift og byggesaksfor-
skriften som stiller maksimalkrav til klimagassutslipp
for alle nybygg med virkning senest fra 1. januar 2024,
med gradvis skjerpede krav fram mot 2030. Forslagsstil-
lerne ber også om at regjeringen skal sende på høring
forslag om endringer i byggteknisk forskrift og bygge-
saksforskriften som øker kravet til sortering av avfall på
byggeplass fra 70 til minst 80 pst. fra 1. januar 2024, og
varsle om gradvis ytterligere økning av prosentkravet i
årene fremover.

Ko m i t e e n  merker seg at forslagsstillerne i repre-
sentantforslaget viser til at det i de endringene av ener-
gi-, klima- og miljøkravene i byggteknisk forskrift og til-
hørende endringer i byggesaksforskriften som regjerin-
gen la frem 29. mai 2022, ikke er lagt inn klimakrav til
nye bygninger og heller ikke krav om klimaregnskap for
alle typer bygg eller for hele byggeprosessen.

Ko m i t e e n  viser videre til svarbrevet fra statsråd-
en til komiteen datert 22. oktober 2022. Der viser stats-
råden til at regjeringen vedtok flere endringer i byggtek-
nisk forskrift fra 1. juli, basert på et forslag som var på
høring i 2021. Statsråden viser videre til at regjeringen
har innført krav om klimagassregnskap ved bygging av
større bygg, som bostedsblokker og næringsbygg, som
vil gi verdifull innsikt og økt kunnskap om hva som skal
til for å redusere utslippene. Statsråden viser også til at
kravet til sortering av avfall ved tiltak i nye og eksis-
terende bygg ble økt fra 60 til 70 pst., og at det også ble
innført krav om at nye bygg skal være tilrettelagt for se-
nere demontering, samt at det skal kartlegges for om-
bruk ved endringer i eksisterende bygg.

Ko m i t e e n  har mottatt to skriftlige innspill ved
behandlingen av saken.

Ko m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i d e r -
p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  viser til svarbrevet fra
statsråden, der det står at regjeringen vedtok flere end-
ringer i byggteknisk forskrift fra 1. juli 2022, basert på et
forslag som var på høring i 2021. Statsråden viser videre
til at regjeringen har innført krav om klimagassregn-
skap ved bygging av større bygg, som boligblokker og
næringsbygg, som vil gi verdifull innsikt og økt kunn-
skap om hva som skal til for å redusere utslippene. Stats-
råden viser også til at kravet til sortering av avfall ved
tiltak i nye og eksisterende bygg ble økt fra 60 til 70 pst.

D i s s e  m e d l e m m e r  mener kravet om sortering
av avfall vil være naturlig å stramme til gradvis og ytter-
ligere på sikt, men kravet må være overkommelig i hele
landet. D i s s e  m e d l e m m e r  viser også til at det ved
endringene som ble gjort i byggteknisk forskrift fra
1. juli 2022, ble innført krav om at nye bygg skal være til-

rettelagt for senere demontering, samt at det skal kart-
legges for ombruk ved endringer i eksisterende bygg.

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til Hurdalsplattformen
og målet om at klimakravene til byggenæringen må
skjerpes samtidig som byggekostnadene holdes så lave
som mulig. For å få til dette vil regjeringen bruke offent-
lig innkjøp til å stille høye miljøkrav og stimulere til mer
energieffektivisering, gjenvinning og ombruk av bygge-
materialer i byggeprosesser. Videre vil regjeringen gjøre
nødvendige grep slik at norsk tre som byggemateriale
blir prioritert i alle offentlige byggeprosjekter der det er
mulig, både ved nybygg og renovering. D i s s e  m e d -
l e m m e r  viser videre til at regjeringen i Hurdalsplatt-
formen vil etablere et utviklingsprogram for trebygg og
klimavennlig fornyelse av bygg. D i s s e  m e d l e m m e r
mener at det av hensyn til klimaet bør tilstrebes å benyt-
te kortreiste materialer i alle offentlige byggeprosjekt.

Ko m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  H ø y r e  er enig i
problematikken representantforslaget tar opp.

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til Dokument 8:254 S
(2021–2022), fremmet av representantene Nikolai
Astrup og Mathilde Tybring-Gjedde, hvor følgende for-
slag er til behandling i energi- og miljøkomiteen:

«Stortinget ber regjeringen innføre krav om klima-
gassregnskap for næringsbygg og boligbygg og fase inn
krav om reduserte klimagassutslipp fra materialbruk i
næringsbygg og boligbygg fra 2024.

Stortinget ber regjeringen fase inn krav om andel
ombrukte, gjenvunne og fornybare materialer ved ny-
bygg og ombygging fra 2025. Regjeringen bes vurdere
graden av, og områder for, innfasing og komme tilbake
til Stortinget på egnet måte, senest innen revidert nasjo-
nalbudsjett 2023.

Stortinget ber regjeringen støtte etablering av digi-
tale materialbanker for ombrukte byggematerialer.

Stortinget ber regjeringen effektivisere og digitali-
sere innrapportering av avfallsmengdene fra bygge- og
anleggsbransjen.»

Ko m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i d e r -
p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  viser til klima- og miljø-
ministerens svarbrev til Dokument 8:254 S (2021–2022)
som svarer ut disse fire forslagene fra Høyre. Til forslaget
om å innføre krav om klimagassregnskap skriver stats-
råden følgende:

«Regjeringen innførte 1. juli i år krav om klimagass-
regnskap ved oppføring boligblokk og yrkesbygning.
Slike regnskap vil gi verdifull innsikt og økt bevissthet
om hva som skal til for å redusere utslippene. Hurdals-
plattformen slår også fast at vi skal skjerpe klimakra-
vene til byggenæringen. Samtidig skal vi holde bygge-
kostnadene så lave som mulig. Regjeringen er opptatt av
å balansere disse to samfunnsmålene, slik at vi kan
komme gjennom det grønne skiftet på en måte som
sikre både klimamessige og sosial bærekraft. Direktora-
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tet for byggkvalitet har fått i oppdrag å utrede hvordan
klimagassutslippene fra bygg kan reduseres blant annet
ved bruk av klimavennlige materialer. Når dette opp-
draget er levert vil regjering vurdere hvordan vi kan
redusere klimagassutslippene fra bygg samtidig som
byggekostnadene holdes så lave som mulig.»

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at statsråden skriver
om forslaget om krav til ombruk, gjenvinning og forny-
bare materialer at det fra 1. juli i 2022 er stilt krav om at
bygg skal være tilrettelagt for demontering, og at mate-
rialer skal kartlegges for ombruk ved riving og endring
av eksisterende bygg. Samtidig peker statsråden på at
ombruksmarkedet ikke er modent for krav til andelen
ombrukte materialer i nybygg. D i s s e  m e d l e m m e r
vektlegger at vi har et fungerende marked som med for-
utsigbarhet kan levere tilstrekkelig store kvanta. Etter
hvert som erfaringen med ombruk og ombruksmarke-
der etableres, og vi får mer kunnskap om kostnader og
tilgang, mener d i s s e  m e d l e m m e r  at dette kan vur-
deres på nytt.

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at regjeringen bidrar
til mer bruk av digitale verktøy i byggenæringen. Det er
viktig at næringsaktørene som ønsker å satse på om-
bruk, får tilgang på bedre informasjon om hvor donor-
byggene er, og hva de inneholder av byggevarer. D i s s e
m e d l e m m e r  mener det må bli lettere å kartlegge hva
som er i byggene våre, og hva som kan ombrukes. En
nøkkel for å sikre denne dataflyten er bedre samord-
ning mellom aktørene i næringene. Regjeringen finansi-
erer Samordningsrådet for digitalisering, som har satt i
gang flere pilotprosjekter for å samordne digitalise-
ringsarbeidet i byggenæringen, og stimulerer til bedre
digital informasjonsflyt, særlig for byggevarer med stort
potensial for ombruk. Disse grepene vil også støtte opp
om etableringen av digitale materialbanker. Målet er at
data om byggevarer flyter mer sømløst fra byggevare-
produsent til arkitekt, videre til entreprenør og så til eier
og forvalter av bygget.

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at bedre samord-
ning mellom aktørene i bygg- og anleggsnæringen vil
kunne bidra til bedre flyt av digitale produktdata. Det
skaper nye muligheter for å effektivisere og digitalisere
innrapporteringen av avfall fra bygge- og anleggsbran-
sjen. Regjeringen finansierer Samordningsrådet for di-
gitalisering, som stimulerer næringsaktørene til å bruke
nye metoder og arbeidsmåter for å forbedre datagrunn-
laget knyttet til avfallsmengde. Samordningsrådet ar-
beider med et eget pilotprosjekt om digital avfallsrap-
portering. De arbeider i tillegg med å implementere
verktøy for digital handel på byggeplassen. Det vil effek-
tivisere arbeidsprosesser, øke sporbarhet og redusere
materialsvinn.

Ko m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  F r e m s k r i t t s -
p a r t i e t  viser til statsråd Sigbjørn Gjelsviks brev av

21. oktober 2022 om at det allerede har blitt innført kli-
magassregnskap ved bygging av større bygg og krav om
sortering av avfall ved tiltak i nye eksisterende bygg fra
60 til 70 pst. D i s s e  m e d l e m m e r  mener det ikke er
nødvendig å skjerpe disse kravene ytterligere, og at en
økning vil føre til økte utgifter for byggenæringen. D i s -
s e  m e d l e m m e r  er opptatt av å gjøre det lettere og
ikke vanskeligere for byggenæringen.

Ko m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  S o s i a l i s t i s k
Ve n s t r e p a r t i  o g  R ø d t  er enig i utfordringene som
presenteres i representantforslaget, og vil understreke
alvoret i klimakrisen ved å vise til sommerens klimaka-
tastrofer. Flom i Pakistan har rammet millioner av men-
nesker, mens tørke i Europa har forverret kraftkrisa.
Klimaendringene rammer dem med minst hardest, og
derfor kreves det kraftige tiltak for å nå klimamålene.

D i s s e  m e d l e m m e r  fremmer på denne bak-
grunn følgende forslag:

«Stortinget ber regjeringa sende på høyring fram-
legg om endringar i byggteknisk forskrift og byggesaks-
forskrifta som stiller krav om klimagassrekneskap for
bygg med verknad seinast frå 1. januar 2024. Rekneska-
pen må omfatte heile livsløpet for byggeprosessen (in-
kludert arbeidet på byggeplassen, montasjen og
gjennomføringa) og gjelde heile bygget.»

«Stortinget ber regjeringa sende på høyring fram-
legg om endringar i byggteknisk forskrift og byggesaks-
forskrifta som stiller maksimalkrav til klimagassutslepp
for alle nybygg med verknad seinast frå 1. januar 2024,
med gradvis skjerpa krav fram mot 2030.»

«Stortinget ber regjeringa sende på høyring fram-
legg om endringar i byggteknisk forskrift og byggesaks-
forskrifta som aukar kravet til sortering av avfall på
byggeplass frå 70 til minst 80 pst. frå 1. januar 2024, og
varsle om gradvis ytterlegare auking av prosentkravet i
åra framover.»

D i s s e  m e d l e m m e r  vil berømme forslagsstiller-
ne for å fremme dette representantforslaget. I 2020 var
utslippene fra anleggsbransjen på om lag 2,2 millioner
tonn CO2-ekvivalenter. D i s s e  m e d l e m m e r  viser til
at de største utslippene i sektoren imidlertid ikke skjer
på selve anleggsplassen, men de er knyttet til produk-
sjon av materialer og transport av disse. D i s s e  m e d -
l e m m e r  viser, i likhet med forslagsstillerne, til at en
stor del av utslipp knyttet til produksjon av materialer
skjer i og fra utlandet, og at utslippene derfor ikke vises
i det norske klimaregnskapet. Dette er like fullt reelle ut-
slipp som vi bør ta et ansvar for, generert av etterspørsel
og aktivitet i Norge. Et anslag er at internasjonal materi-
alproduksjon og import av dette står for mellom 5 og 6
millioner tonn utslipp årlig globalt. Nasjonal byggeva-
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reproduksjon utgjør til sammenlikning bare om lag 2
millioner tonn utslipp.

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at det både i offent-
lig og privat sektor rives eksisterende bygninger for å er-
stattes av nye, ofte med samme funksjon. Når sykehjem
eller skoler må totalrehabiliteres, har det dessverre blitt
vanlig å i stedet bygge nytt over hele landet. D i s s e
m e d l e m m e r  vil påpeke at det samme er tilfellet i pri-
vat sektor, hvor spesielt kontorbygninger rives og erstat-
tes av nye kontorbygninger framfor å oppgradere eller
fornye dem.

D i s s e  m e d l e m m e r  er for å bygge mindre og
gjenbruke mer. For staten og offentlig sektor er det enk-
lest, og det må derfor innføres en hovedregel om at byg-
ninger ikke skal rives hvis de kan rehabiliteres. D i s s e
m e d l e m m e r  mener derfor det bør innføres krav til
fylkene og kommunene om at arealplaner og utbyg-
gingsplaner på ulike nivåer inneholder et mål om ut-
slippsreduksjon gjennom mindre utbygging og mer
gjenbruk.

D i s s e  m e d l e m m e r  vil understreke at dette ikke
bør skje ved å begrense boligbygging og nødvendig næ-
ringsutvikling, men ved å begrense unødvendige pro-
sjekter og hyttebygging samt å rehabilitere mer i stedet
for å rive.

D i s s e  m e d l e m m e r  mener det parallelt bør inn-
føres krav om at det for alle større utbygginger skal lages
helhetlige utslippsanalyser som synliggjør faktiske ut-
slipp utbyggingen vil utløse, inkludert utslipp ved pro-
duksjon av materialer og innsatsfaktorer. D i s s e  m e d -
l e m m e r  viser til at slike analyser lages allerede, men
bare for utslipp knyttet til veitrafikk (det såkalte null-
vekstmålet for personbiltrafikk).

D i s s e  m e d l e m m e r  fremmer på denne bak-
grunn følgende forslag:

«Stortinget ber regjeringen utrede mulige krav til
fylker og kommuner om at arealplaner og utbyggings-
planer på ulike nivåer inneholder et mål om utslippsre-
duksjon gjennom mindre utbygging og mer gjenbruk,
og komme tilbake til Stortinget på egnet måte.»

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at ifølge rapporten
Circularity Gap Report Norway føres kun 2,4 pst. av ma-
terialene som forbrukes i Norge, tilbake til kretsløpet.
Rapporten viser at Norge har potensial til å heve nivået
til 45,8 pst. ved å legge om til sirkulærøkonomi i noen
nøkkelsektorer. Byggebransjen regnes som en av disse.
D i s s e  m e d l e m m e r  mener ombruk og gjenvinning
er to metoder for å føre byggematerialer tilbake til
kretsløpet. D i s s e  m e d l e m m e r  vil påpeke at dette
også gjelder ved gjenbruk av masser. Ved å gjenbruke
overskuddsmasser kan utbyggere begrense uttaket av
nye masser, beslaglegge færre nye arealer og redusere
klimagassutslipp og forurensning, helt i tråd med prin-

sippene i en sirkulær økonomi. D i s s e  m e d l e m m e r
viser til vellykkede kommuner på dette området som
Asker, der kommunen angivelig har spart 20 mill. kro-
ner på kommunale byggeprosjekter gjennom å benytte
brukte materialer. D i s s e  m e d l e m m e r  viser også til
Trondheim kommune, der de prøver ut deling av byg-
gematerialer med en eiendomsaktør.

D i s s e  m e d l e m m e r  vil på denne bakgrunn
fremme følgende forslag:

«Stortinget ber regjeringen utrede tiltak som styr-
ker incentivene til gjenbruk av materialer og masser i
byggeprosjekter, og komme tilbake til Stortinget på eg-
net måte.»

«Stortinget ber regjeringen innhente erfaringer fra
kommuner som har lykkes med å gjenbruke materialer
og masser, samt se på muligheten for å styrke arbeidet
med dette i hele landet.»

Forslag fra mindretall
Forslag fra Sosialistisk Venstreparti og Rødt:

Forslag 1

Stortinget ber regjeringa sende på høyring framlegg
om endringar i byggteknisk forskrift og byggesaksfor-
skrifta som stiller krav om klimagassrekneskap for bygg
med verknad seinast frå 1. januar 2024. Rekneskapen
må omfatte heile livsløpet for byggeprosessen (inklu-
dert arbeidet på byggeplassen, montasjen og gjennom-
føringa) og gjelde heile bygget.

Forslag 2

Stortinget ber regjeringa sende på høyring framlegg
om endringar i byggteknisk forskrift og byggesaksfor-
skrifta som stiller maksimalkrav til klimagassutslepp for
alle nybygg med verknad seinast frå 1. januar 2024, med
gradvis skjerpa krav fram mot 2030.

Forslag 3

Stortinget ber regjeringa sende på høyring framlegg
om endringar i byggteknisk forskrift og byggesaksfor-
skrifta som aukar kravet til sortering av avfall på bygge-
plass frå 70 til minst 80 pst. frå 1. januar 2024, og varsle
om gradvis ytterlegare auking av prosentkravet i åra
framover.

Forslag 4

Stortinget ber regjeringen utrede mulige krav til fyl-
ker og kommuner om at arealplaner og utbyggingspla-
ner på ulike nivåer inneholder et mål om utslippsreduk-
sjon gjennom mindre utbygging og mer gjenbruk, og
komme tilbake til Stortinget på egnet måte.
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Forslag 5
Stortinget ber regjeringen utrede tiltak som styrker

incentivene til gjenbruk av materialer og masser i byg-
geprosjekter, og komme tilbake til Stortinget på egnet
måte.

Forslag 6
Stortinget ber regjeringen innhente erfaringer fra

kommuner som har lykkes med å gjenbruke materialer
og masser, samt se på muligheten for å styrke arbeidet
med dette i hele landet.

Komiteens tilråding
Komiteens tilråding fremmes av medlemmene i ko-

miteen fra Arbeiderpartiet, Høyre, Senterpartiet og
Fremskrittspartiet.

Ko m i t e e n  har for øvrig ingen merknader, viser
til representantforslaget og rår Stortinget til å gjøre føl-
gende

v e d t a k :

Dokument 8:262 S (2021–2022) – Representantfor-
slag frå stortingsrepresentantane Alfred Jens Bjørlo, Ola
Elvestuen og André N. Skjelstad om skjerpa klimakrav
til bygg – vedtas ikke.

Oslo, i kommunal- og forvaltningskomiteen, den 22. november 2022

Lene Vågslid Tobias Drevland Lund
leder ordfører



Statsråden 

Postadresse: Postboks 8112 Dep 0032 Oslo 
Kontoradresse: Akersg. 59 Telefon* 22 24 90 90 

Org no.: 972 417 858 

Dokument 8:262 S (2021-2022) Representantforslag frå 
stortingsrepresentantane Alfred Jens Bjørlo, Ola Elvestuen og André N. 
Skjelstad om skjerpa klimakrav til bygg 
Eg viser til brev datert 30. september 2022 frå Kommunal- og forvaltingskomitèen. Eg er 
invitert til å vurdere Dokument 8:262 S (2021-2022) Representantforslag frå 
stortingsrepresentantane Alfred Jens Bjørlo, Ola Elvestuen og André N. Skjelstad om skjerpa 
klimakrav til bygg. 

Representantane ber om at regjeringa sender på høyring framlegg om endringar i 
byggteknisk forskrift og byggesaksforskifta om følgjande: 

- krav om klimagassrekneskap for bygg som omfattar heile livsløpet for 
byggeprosessen (inkludert arbeidet på byggeplassen, montasjen og gjennomføringa) 
og gjelde heile bygget, med verknad seinast frå 1. januar 2024.  

- maksimalkrav til klimagassutslepp for alle nybygg med verknad seinast frå 1. januar 
2024, med gradvis skjerpa krav fram mot 2030. 

- skjerpa krav til sortering av avfall på byggeplass frå 70 til minst 80 pst. frå 1. januar 
2024, og varsel om gradvis ytterlegare auking av prosentkravet i åra framover. 

Regjeringa vedtok fleire endringar i byggteknisk forskrift frå 1. juli, basert på eit forslag som 
var på høyring i 2021. Vi har innført krav om klimagassrekneskap ved bygging av større 
bygg, som bustadblokker og næringsbygg, som vil gi verdifull innsikt og auka medvit om kva 
som skal til for å redusere utsleppa. Kravet til sortering av avfall ved tiltak i nye og 
eksisterande bygg blei auka frå 60 til 70 prosent. Det blei også innført krav om at nye bygg 
skal vere tilrettelagde for seinare demontering, og at materialar skal kartleggast for ombruk 
ved endringar i eksisterande bygg. Dette er tiltak som legg til rette for reduserte utslepp og 
betre ressursbruk.  

Stortingets kommunal- og forvaltningskomite 
0026 OSLO 

Dykkar ref 

2022/2570 

Vår ref 

22/6519-2 

Dato 

21. oktober 2022

VEDLEGG



 

Side 2 

 
For å få ned utsleppa og ressursbruken, bør vi rive mindre og bruke dei over 4 millionar 
bygningane vi har her i landet lenger. Samtidig må fleire byggevarer finne vegen tilbake inn i 
kretsløpet gjennom ombruk. Regjeringa har også endra reglane  i forskrift om dokumentasjon 
av byggevarer. Dei nye reglane, som tok til å gjelde 1. juli i år, gjer det enklare å bruke brukte 
byggevarer, og vil opne opp for grøn vekst i ombruksmarknaden.  
 
Eg meiner forskriftsendringane som tok til å gjelde 1. juli er viktige første steg, som legg til 
rette for vidare arbeid med ei berekraftig byggenæring. Hurdalsplattforma slår fast at vi må 
skjerpe krava til byggenæringa. Samtidig er det eit mål å halde byggekostnadene så låge 
som mogleg. Eg meiner det er viktig at vi balanserer desse omsyna. Byggekostnadene er 
allereie høge, og feil utforma krav kan auke dei endå meir, utan at vi kjenner klimagevinsten. 
Regjeringa er i gang med å hente inn kunnskap om kor store klimagassutsleppa er frå 
bygging i dag, kor mykje det er mogleg å redusere dei, og korleis byggekostnadene blir 
påverka. Dette er kunnskap eg meiner det er nødvendig å ha på plass før regjeringa kan 
vurdere forslag til nye krav som skal gjelde for alle nybygg. Eg vil også understreke at dei 
som ønsker å byggje med materialar med lågare utslepp, kan gjere det i dag.  
 
Representantane foreslår å auke kravet til sortering av avfall på byggeplass til minst 80 
prosent frå 2024 og varsle gradvis ytterlegare auking. Eg meiner det er viktig å bidra til at 
mengden avfall frå byggetiltak blir redusert, og at vi må leggje til rette for auka ombruk og 
gjenvinning. Då regjeringa før sommaren vedtok kravet om at 70 prosent av avfallet skal bli 
sortert på byggeplass, tok vi omsyn til at krava i byggteknisk forskrift skal etterlevast i heile 
landet. Det er høgare kostnader ved sortering av avfall i distrikta når det er langt mellom 
avfallsmottaka, samanlikna med sentrale område. Eg vil understreke at byggteknisk forskrift 
allereie krev at alt avfall frå byggetiltak blir levert til godkjent avfallsmottak eller direkte til 
gjenvinning. Vidare er kravet til sortering av avfall på byggeplass eit minstekrav, og 
byggenæringa kan velje å sortere meir på byggeplass, der det ligg til rette for det.  
 
Forskriftsendringane regjeringa vedtok før sommaren, tok til å gjelde 1. juli. Representantane 
kjem nå med konkrete og detaljerte forslag til nye forskriftskrav, som regjeringa skal sende 
på høyring. Eg meiner forslaga ikkje er hensiktsmessige, og tilrår at forslaga ikkje blir 
vedtekne. 
 
Med helsing 
 

 
Sigbjørn Gjelsvik 



Tr
yk

k 
og

 la
yo

ut
: S

to
rt

in
ge

ts
 a

dm
in

ist
ra

sj
on

Sv
an

em
er

ke
tr

yk
ks

ak
, 2

04
1 

06
54


	Innst. 77 S
	Sammendrag
	Komiteens behandling
	Komiteens merknader
	Forslag fra mindretall
	Komiteens tilråding


